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معاون وزیر ورزش و جوانان:

دریافتوامازدواجآسانترمیشود

 معــاون امــور جوانــان وزیــر ورزش و جوانــان بــا بیــان اینکــه دریافــت 
وام ازدواج آســان تر می شــود، گفــت: بانــک مرکــزی بخشــنامه اعطای 
تســهیلات قرض الحســنه ازدواج را بــا وثایقی ســهل تر به شــبکه بانکی 
ابــلاغ کرد. بــه گزارش »ایران«، وحیــد یامین پور در صفحــه توئیتر خود 
نوشــت: »دریافت وام ازدواج آسان تر می شــود. بانک مرکزی بخشنامه 
اعطای تســهیلات قرض الحســنه ازدواج را با وثایقی ســهل تر به شــبکه 
بانکــی ابلاغ کــرد. بانک ها مکلفنــد مبتنی بر اعتبارســنجی متقاضیان، 
حداکثــر بــا اخــذ ســفته از متقاضــی یا یــک ضامــن معتبر بــه پرداخت 

تسهیلات اقدام کنند.«
وی افزود: »امیدوارم رئیس بانک مرکزی نظرات را بخوانند و ببینند 
چطور عملکرد برخی بانک ها باعث از دست رفتن اعتبار بخشنامه های 
بانــک مرکزی و نظام بانکی ما شــده، ســختگیری در نظارت بر بانک ها 
در این فقره شــاید اعتماد را بیشــتر کند. مســئولیت حسن اجرای حکم 
ایــن بنــد به عهــده بانــک مرکــزی و بانک های عامــل و کلیــه مدیران و 
کارکنان ذی ربط است. عدم اجرا یا تأخیر در پرداخت تسهیلات تخلف 

محسوب شده و در مراجع ذی صلاح قابل پیگیری است.«

در ماه مبارک رمضان

طرحترافیکساعت17پایانمییابد
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران از اجرای طرح ترافیک 

از ساعت ۶:۳۰ تا ۱۷ عصر در ماه رمضان خبر داد.
به گزارش ایسنا، مجتبی شفیعی گفت: از فردا )دوشنبه( طرح ترافیک 
ســاعت ۶:۳۰ صبح آغاز و تا ســاعت ۱۷ عصر ادامه خواهد داشــت و این 
تصمیــم براســاس مصوبه شــورای ترافیک تهــران و به علت شــروع ماه 
مبارک رمضان برگزار شــده اســت. وی درباره افزایش اتوبوس به ناوگان 
با بیان اینکه اتوبوســرانی همیشــه بــه صورت تمام ظرفیــت فعال بوده، 
ادامــه داد: تهــران به ۷ هــزار و 5۰۰ اتوبوس احتیاج دارد امــا فعلًا 2 هزار 
و 2۰۰ دســتگاه در اختیار داریم که ســعی می کنیم با مدیریت زمان بندی 
در اعزام، این مشــکلات را حل کنیم. شــفیعی گفت: بــا توجه به مصوبه 
شــورای حمل و نقل و ترافیک ســاعات پایانی طرح ترافیک در نیمه اول 
سال ساعت ۱۹ است که به علت فرا رسیدن ماه مبارک رمضان تا آخر ماه 

مبارک، ساعت پایانی طرح ترافیک ساعت ۱۷ خواهد بود.

۳۸فوتیوشناسایی1۲7۵ابتلایجدیدکرونا
درکشور

از ظهر روز ۱۳ فروردین تا ظهر۱۴ فروردین ماه ۱۴۰۱ و براساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، یک هزار و 2۷۵ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناســایی شــده است که 2۱۵ نفر از آنها بستری شــدند. مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۱۶۷ هزار و ۶۴۶ نفر رسید.
بــه گــزارش وبدا، در طــول این بــازه زمانی، ۳۸ بیمــار کووید۱۹ جان 
خــود را از دســت دادند و مجموع جانباختگان ایــن بیماری به ۱۴۰ هزار 
و ۳۱۵ نفر رسید.خوشــبختانه تا کنــون ۶ میلیون ۸۸۶ هزار و ۹۴2 نفر از 
بیمــاران، بهبــود یافته یا از بیمارســتان ها ترخیص شــده اند. یک هزار و 
۶۶۷ نفــر از بیمــاران مبتلا به کووید۱۹ در بخش هــای مراقبت های ویژه 
بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۴۹ میلیون و ۵۹۸ هزار 
و ۱۹۳ آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشــور انجام شــده اســت.در حال 
حاضــر ۳۶ شهرســتان در وضعیــت قرمــز، ۵۹ شهرســتان در وضعیت 
نارنجی، 2۹۵ شهرســتان در وضعیت زرد و ۵۸ شهرســتان در وضعیت 
آبــی قرار دارنــد. همچنین تاکنون مجموع واکســن های تزریق شــده در 

کشور به ۱۴۷ میلیون و ۱۴۹ هزار و ۱۱۱ دوز رسید. 

رفعتصرفبیشاز77هزارمترازاراضیملی
تهراندرگشتهاینوروزی

فرمانــده یــگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی اســتان تهران از اجرای 
۷2 مورد رفع تصرف در اراضی ملی استان تهران به مساحت ۷۷ هزار 

و ۷۰۰ متر توسط گشت های نوروزی یگان های حفاظت خبر داد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ احمد ناصری نیکو گفت: متأسفانه در ایام 
نــوروز افراد فرصت طلب و ســودجو با تصــور اینکه در ایــن ایام نظارت 
دقیقــی وجــود نــدارد و بیشــتر ادارات و ســازمان ها تعطیــل هســتند، از 
موقعیت پیش آمده نهایت سوء استفاده را می کنند و نسبت به تصرف 

اراضی ملی، تخریب منابع طبیعی و تغییر کاربری ها اقدام می کنند.
احمد ناصری نیکو افزود: باتوجه به اینکه برخی افراد فرصت  طلب 
و ســودجو جهت تصرف اراضی ملی و دولتی و تجاوز به منابع طبیعی 
در ایام نوروز اقداماتی کردند، گشت های نوروزی یگان حفاظت استان و 
شهرستان ها با تمام قوا و به صورت 2۴ ساعته درمنطقه حضور داشتند 
و بــا ایــن افراد به صورت قانونی برخورد شــد. ناصــری در پایان گفت: از 
شهروندان خواهشمندیم در صورت مشاهده هرگونه تخریب و تصرف 
به اراضی ملی، فوراً مراتب را از طریق شماره تلفن ۱۵۰۴ و سامانه ۱۳۹ 

به یگان حفاظت منابع طبیعی اطلاع دهند.

ارائهدهمینبستهکمکهایداروییودرمانی
بلاعوضبهبیماراننیازمند

رئیس سازمان داوطلبان هلال احمر با اشاره به اینکه حمایت از بیماران 
نیازمند از اولویت های جمعیت هلال احمر اســت از ارائه دهمین بسته 

کمک های دارویی و درمانی بلاعوض به بیماران نیازمند خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی جمعیت هلال احمر، وحید سلیمی 
درخصــوص فعالیت های حمایتــی از بیماران نیازمند گفــت: در ادامه 
طرح کمک های دارویی و درمانی به بیماران نیازمند از ســوی جمعیت 
هــلال احمر، دهمین مرحله از این طــرح در قالب کمک های بلاعوض 
بــه مبلغ ۵2 میلیارد ریال در اســتان های سراســر کشــور بــه مرحله اجرا 
درآمد تا در مجموع در ســال گذشــته مبلغ یک هزار و ۶۹۰ میلیارد ریال 

در این خصوص به استان ها اختصاص داده شود.
این مقام مســئول در جمعیت هلال احمر خاطرنشان کرد: بیماران 
نیازمنــد می  تواننــد پس از ارائه اســناد درمانی و دارویــی و پس از انجام 
امــور مــددکاری، هزینه درمــان و داروی خود را دریافت کنند. مســئولان 
جمعیت هلال احمر برای آرامش و خدمت رسانی به مردم در آمادگی 
کامــل هســتند و جمعیت هــلال احمر بــرای درمــان شــهروندان مبتلا 
بــه بیماری هــای خاص کــه در بیمارســتان ها و مراکز درمانی با مشــکل 

مواجهند، تمام تلاش خود را خواهد کرد.

بازگشتازتعطیلاتمجازی
گزارش »ایران« از 14 فروردین و از سرگیری آموزش حضوری در دانشگاه ها

بــه  فنــاوری  و  تحقیقــات  علــوم،  وزیــر 
مناســبت از ســرگیری آمــوزش حضوری 
در دانشگاه ها اظهار داشت: دانشجو روح 
دانشــگاه اســت و چنانچه دانشــجویی در 
دانشــگاه نباشــد؛ دانشــگاه مانند کالبدی 

است که روح ندارد.
بــرای  متفــاوت  روزی  فروردیــن   ۱4 روز 
عرصــه آمــوزش طــی دو ســال کرونایــی 
قبل بود. روزی که از کلاس اول ابتدایی تا 
مقطع دکترا، دانش آموزان و دانشجویان 
آمــوزش  و  شــدند  حاضــر  دانشــگاه  در 
حضــوری از ســر گرفته شــد. در دانشــگاه 
تهــران نیــز روز گذشــته بــا حضــور وزیــر 
علــوم، تحقیقات و فنــاوری آغاز آموزش 
حضوری در دانشــگاه ها اعلام شــد و این 
در حالی است که برخی دانشگاه ها اعلام 
کرده اند آموزش حضوری را از هفته آینده 

از سر خواهند گرفت.
حمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری در جمع خبرنگاران با اشــاره به 
حضوری شــدن آموزش گفــت: امروز روز 
خوبی است زیرا شاهد حضور دانشجویان 
بویژه در مقطع کارشناســی در دانشگاه ها 
خواهیــم بــود. می دانیــد کــه دانشــگاه ها 
هیچ وقت تعطیل نبودند و دانشــجویان 
از  دفــاع  بــرای  تکمیلــی  تحصیــلات 
پایان نامه هــا و رســاله ها و همچنین برای 
آزمایشــگاه ها در دانشــگاه ها  حضــور در 
حضــور داشــتند اما امــروز شــاهد حضور 
همــه مقاطــع تحصیلــی در دانشــگاه ها 
هســتیم. دانشــجو روح دانشــگاه اســت و 
چنانچه دانشــجویی در دانشــگاه نباشــد؛ 
دانشــگاه ماننــد کالبــدی اســت کــه روح 

ندارد.
زلفی گل در ادامه خاطرنشــان کرد: امروز 
از ایــن بابت بســیار خوشــحال هســتیم و 
از جامعــه فرهیختــه دانشــگاهی انتظــار 
داریم تا همان گونــه که در همه عرصه ها 
الگــو هســتند در عرصــه  بــرای جامعــه 
دســتورالعمل های  رعایــت  و  ســلامت 
بهداشــتی هــم الگــو باشــند تــا خدایــی 
نکرده جامعه دانشــگاهی و دانشــجویان 
از ایــن بابت آســیبی نبیند. چــرا که اصل 
سلامت دانشــجویان و دانشگاهیان برای 
ما بســیار مهم اســت و یک اصل اساسی 
در ازسرگیری آموزش حضوری محسوب 

می شود.
ë  دانشگاه ها تمهیدات لازم را برای رعایت 

حق و حقوق دانشجویان بیندیشند
اما ســؤالات زیادی همزمان با بازگشــایی 
دانشگاه ها در اذهان استادان و دانشجویان 
شــکل گرفته اســت. از مســأله خوابگاه تا 
غیبت ها؛ از مســأله سفرهای بین شهری 
برای حضــور در آموزش های حضوری تا 

تبعــات آموزش مجــازی طی ســال های 
گذشــته. وزیــر علوم،تحقیقــات و فناوری 
در پاســخ به این ســؤال که تبعات غیبت 
و حاضر نشــدن در دانشــگاه ها چیســت، 
دانشــجویانی  مــا  اســت  ممکــن  گفــت: 
داشته باشیم که به دلایل موجهی امکان 
حضورشــان در کلاس ها فراهم نباشــد از 
این رو باید دانشــگاه ها تمهیــدات لازم را 
بــرای رعایت حــق و حقوق دانشــجویان 
بیندیشــند. اگرامکان این هســت که افراد 
در دانشــگاه محل سکونت خود میهمان 
شــوند این کار انجام شود یا اگر رشته آنها 
در دانشــگاه محــل تحصیل شــان وجــود 
نــدارد بــرای حــذف آن درس هــا اقــدام 
شــود و اگــر دانشــگاه تشــخیص داد، این 
دانشــجویان می تواننــد از آمــوزش برون 
خط استفاده کنند، باید استادان همکاری 
لازم در این زمینه را داشته باشند. همه ما 
اعضای یک خانواده هستیم و ما جامعه 
فرهیخته دانشگاهی باید همدیگر را درک 
و شــرایطی را ایجاد کنیم تا ان شــاءالله به 
مرور شــاهد حضور همه دانشــجویان در 

دانشگاه ها باشیم.
ë  حفاظــت و صیانــت از ذخایــر ژنتیکی

بخشی از وظایف وزارت علوم است
وی در ایــن مراســم بــه ذخایــر ژنتیکــی 
نیــز  نخبــگان  یعنــی  کشــور  ارزشــمند 
اشــاره کرد و گفــت: در درجــه اول ما باید 
شــرایطی را ایجاد کنیم که شــاهد حضور 
نخبگان مان در کشــور باشــیم یا شرایطی 
ایجــاد کنیــم کــه مهاجرت معکــوس رخ 

بدهد.
زلفی گل درباره وزارت علوم برای تحقق 
شــعار ســال نیــز گفــت: از بدو حضــور ما 
در وزارت علــوم یکــی از برنامه هایمــان 
تأســیس معاونــت فناوری و نــوآوری بود 
که پس از گذشــت ســه مــاه از عمر دولت 
آقای رئیســی، توانســتیم این معاونت را 
تأسیس کنیم؛ در واقع علت اصلی زایش 
و رویــش شــرکت های دانش بنیــان، این 
معاونــت بــوده اســت. در ســال جدید با 
توجه بــه فرمان رهبر معظــم انقلاب در 
بحث تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین، 
عــزم خود را جــزم کردیم تــا برنامه ریزی 

منسجمی را داشته باشیم.
وی اضافــه کــرد: از تمــام پتانســیل ها و 
ظرفیت هــای وزارت علــوم کــه بخــش 
عمده آن خود دانشــگاه ها، مراکز رشــد، 
پارک هــای علــم و فنــاوری و پهنه هــای 
فنــاوری هســتند، اســتفاده می کنیــم و 
بســترهای ســخت افــزاری، نــرم افزاری 
توســعه  بــرای  را  لازم  افــزاری  مغــز  و 
شــرکت های دانــش پایــه و دانش بنیان 

ایجاد کرده و گسترش می دهیم.
وزیــر علوم،تحقیقــات و فنــاوری تأکیــد 
کــرد: مــا درصــدد هســتیم در راســتای  

اســتفاده از تمــام ظرفیت هایــی کــه بــه 
نوعــی بــه وزارت علوم مرتبط هســتند، 
به عنــوان مثــال بــا معاونــت علمــی و 
فناوری ریاست جمهوری، دانشگاه آزاد 
اســلامی و دانشــگاه های غیرانتفاعی به 
همراه پژوهشگاه ها و مراکزی که با سایر 
نهادها و وزارتخانه هــای دیگر در ارتباط 
هستند ارتباط بگیریم و به این باور داریم 
که همه در یک تیم هســتیم و برای یک 
هدف کار می کنیم. در نتیجه ما تعامل و 

تکامل هم افزا را مدنظر داریم و خدایی 
نکرده ســراغ تقابــل نخواهیــم رفت، با 
ایــن نوع نــگاه یک هم افزایــی و وحدت 
ایجاد خواهیم کرد که ان شــاءالله توسط 
آن فرمان رهبر معظم انقلاب عملیاتی 

شود.
وی خاطرنشان کرد: مشکل عمده کشور 
ما اشــتغال اســت، اگر جوانان ما شــغل 
داشــته باشــند بموقــع ازدواج می کنند، 
سروســامان می گیرند و امید و نشــاط به 

جامعه و همه خانواده ها برمی گردد.
کــرد:  پایــان خاطرنشــان  در  زلفــی گل 
در نتیجــه یکــی از راه هــای مؤثــر بــرای 
بــرای  مخصوصــاً  اشــتغال  ایجــاد 
همیــن  دانشــگاهی  تحصیلکرده هــای 
شــرکت های دانــش بنیــان و دانش پایه 
اســت، بــه همیــن دلیــل مــا عــزم خود 
را جــزم کردیــم کــه از پتانســیل عظیــم 
جامعه دانشــگاهی نیز در این راســتا در 
کنار توجه بــه پارک های علــم و فناوری 

بهره ببریم.
ë  هرچقــدر از تجربیات دیگران اســتفاده

کنید عقل تان بیشتر خواهد شد
وزیــر علوم،تحقیقات و فناوری ســپس با 
حضــور در تعــدادی از کلاس هــای درس 
دانشــکده هایی از جملــه حقــوق و علوم 
دانشــکده  ادبیــات،  دانشــکده  سیاســی، 
ریاضی، آمار و علوم کامپیوتر، دانشــکده 
دانشــجویان  بــه  هنــر  دانشــکده  و  فنــی 
خوشامد گفت و خطاب به آنها بیان کرد: 
بین علم وعقل تفــاوت وجود دارد؛ عقل 
یعنــی بــه گونــه ای برنامه ریــزی کنیم که 
برایمان مشــکلی به وجــود نیاید و طوری 
درس بخوانیم که موفق باشــیم یا قواعد 
رانندگــی را بــه گونــه ای رعایــت کنیم که 

مشکلی برایمان پیش نیاید.
وی در ادامــه گفــت: پس عقــل به معنی 
پیشــگیری است و پیشگیری در اثر تجربه 
حاصــل می شــود. هرچقدر شــما بیشــتر 
مطالعه کنید، کتاب های بیشتری بخوانید 
و از تجربیات دیگران بیشتر استفاده کنید 
عقل تان بیشــتر خواهد بود. علم هم هنر 
حل مســأله اســت و دانشــگاه نیــز در این 
زمینه کمــک می کند تــا بتوانیم نــوآوری 
داشته باشیم. در نهایت به انسانی که هم 

علم و هم عقل دارد دانا می گویند.
ë  شرط حضور در دانشگاه ها تزریق دو دوز

واکسن
پــس از آن ســیدمحمد مقیمــی رئیــس 
دانشــگاه تهــران نیــز در ایــن مراســم در 
جمــع خبرنــگاران گفت: ما امروز شــاهد 
حضــوری  آمــوزش  بازگشــایی  مراســم 
تمامــی دانشــجویان در دانشــگاه تهــران 
هســتیم و تمامــی شــیوه نامه هایــی را که 
در بحــث خوابگاه هــا و کلاس های درس 
دانشــجویان ابلاغ شــده اجرایی خواهیم 
کــرد تــا بتوانیــم ســلامتی دانشــجویان را 
تضمین کنیــم. امروز روز اول ازســرگیری 
آموزش حضوری تمامی دانشــجویان در 
دانشــگاه تهــران اســت به همیــن جهت 
ممکن اســت کاســتی هایی را نیز داشــته 
باشــیم که تــلاش می کنیــم به مــرور این 

کاستی ها برطرف شوند.
رئیس دانشــگاه تهران خاطرنشــان کرد: 
آنچــه کــه در شــیوه نامــه نیز اعلام شــده 
است دانشجویان برای حضور در دانشگاه 
باید حتماً دو دوز واکســن کروناویروس را 
دریافــت کرده باشــند و با توجــه به اینکه 
مرکز بهداشــتی این دانشــگاه یــک مرکز 
آماده ای اســت به همیــن جهت آمادگی 
ایــن را داریــم دانشــجویان در صورتی که 
فاصلــه زمانــی تزریــق واکســن را رعایت 
کرده باشــند بتوانند دوزهــای بعدی را در 
ایــن دانشــگاه تزریق کنند تــا محدودیتی 
برای حضــور دانشــجویان در کلاس های 

درس و خوابگاه ها نباشد.
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اکرم رضایی ثانی
خبرنگار

پاسخوزیرآموزشوپرورشبهچندسؤالدرباره
بازگشاییمدارس

وزیــر آموزش و پــرورش گفت: حضــور دانش آموزان و تعامــل و ارتباط آنها 
بــا یکدیگــر و مربیــان خــود منجر بــه ارتقــای مهارت هــای مختلف بــه  ویژه 

مهارت های زندگی در آنها می شود.
بــه گــزارش مرکز اطلاع رســانی آمــوزش و پرورش، یوســف نــوری گفت:  
آمــوزش مجــازی مکمل اســت، امــا آموزش حضــوری، یک آمــوزش کامل 
است. بخشنامه ای نیز در این زمینه ابلاغ شده است. تمام مراحل بازگشایی 
در این بخشنامه قید شده و جلسات متعددی با استان های مختلف برگزار و 
برای هراســتان یک اســتان معین تعیین شده است. وی با بیان اینکه یکی از 
الزامات بازگشایی مدارس واکسیناسیون بوده است، گفت: تزریق دوز اول در 
فرهنگیان به ۹۵ درصد، تزریق دوز دوم به ۹۰ درصد و دوز سوم به ۵۱ درصد 
رسیده است. در میان دانش آموزان ۱2 تا ۱۸ ساله نیز ۹2 درصد دوز اول و ۸۰ 
درصد دوز دوم را دریافت کرده اند و تزریق دوز ســوم ندارند. به همین علت 

موضوع حضوری شدن مدارس جدی شد و به تصویب رسید.
وی در پاسخ به پرسشی پیرامون مباحثی که درباره احتمال افزایش یک 
ماه به سال تحصیلی مطرح شده بود، گفت: افزایش سال تحصیلی در چند 
جای قانون مطرح شــده اســت. برنامه درســی ملی که زیرنظام ســند تحول 
بنیادین اســت از جمله این قوانین اســت که زمان تحصیل را مشخص کرده 
است. در سال ۱۳۷۶ نیز مجلس زمان کلی تحصیل دانش آموزان را در قالب 
قانونی تعیین و اعلام کرده است که بر اساس آن اتمام سال تحصیلی، پایان 
اردیبهشــت اســت و امتحانات خرداد ماه برگزار می شود. در قانون شوراهای 
آمــوزش و پــرورش نیز زمــان آموزش را باز گذاشــته اند و منعطف اســت که 
باید از طریق مصوبه شورا باشد، اما به طور کلی به نظر می رسد باید مصوبه 
مجلــس را بــرای تغییر زمان آمــوزش بگیریم. پیــش از این بررســی هایی از 
طریــق شــورای عالی آمــوزش و پرورش انجام شــده اســت، اما هنــوز به این 
نتیجه نرسیدیم که این نیاز چه میزان است و باید چه اقداماتی انجام دهیم. 
فعلًا تلاش ما بر این اســت که با آموزش حضوری و اســتفاده از ســامانه شاد 
این خلأها را جبران کنیم. دانش آموزان هم تلاش مضاعفی خواهند داشت.
 وی درباره همزمانی یک ماه پایانی سال تحصیلی با ماه مبارک رمضان 
و اینکه تغییر در ســاعات برگزاری کلاس ها در نظر گرفته شــده است، گفت: 
مدارس از ســاعت ۷:۳۰ صبح شــروع به کار می کنند و به نظرم روزهای اول 
به دلیل عدم هماهنگی سرویس های ایاب و ذهاب با اشکالات جزئی روبه رو 

باشیم که خواستیم تدابیر لازم از طریق سرویس های معین اتخاذ شود.
وزیــر آموزش و پــرورش در خاتمه گفــت: به جامعه حــق می دهم، اولیا 
ممکن اســت نگرانی هایی داشــته باشــند، من هــم ولی دانش آموز هســتم؛ 
اما همان طور که قبلًا تأکید شــد ما بر اســاس مصوبه ســتاد کرونا عمل کرده 
و تمهیــد مقدمات انجام شــده و ســامانه نظام مراقبت کرونا هم در دســت 

مدیران است و اگر دانش آموزی مبتلا شود رصد می کنند.

بر
خ

بــه گــزارش »ایــران«، روز گذشــته اولیــن 
جلسه شــورای شــهر تهران در ســال ۱4۰۱ 
برگــزار شــد. علیرضــا زاکانــی در جلســه 
شورای شهر تهران گفت: یکی از اقداماتی 
که سال گذشته انجام دادیم توسعه ۱2۵۰ 
هکتاری فضای سبز بود که در ۱۰ نقطه این 
کار انجام شــد و توســط رئیــس جمهور به 
بهره برداری رســید. شورای شهر تهران  در 
دوره گذشته جریمه قطع درختان را آنقدر 
بــالا بــرده که دیگر کســی جــرأت نمی کند 
درخت بکارد. کســی که می خواهد کاشت 
درخت انجــام دهد احســاس می کند این 
درخت بلای جان خود او خواهد شد لذا از 
دوستان شهرســازی می خواهیم لایحه ای 
به شــورا بیاورند که این موضوع به صورت 

منطقی تعدیل شود.
شــهردار تهران درخصوص بوســتان های 
مــادر و کــودک نیز گفــت: در هــر محله ای 
یک بوســتان  یا بخشی از بوستان محله ای 
برای موضوع مادر و کودک اختصاص پیدا 
خواهــد کرد. تا پیش از این 2۷ بوســتان در 
ایــن حــوزه مناسب ســازی شــدند و تلاش 
خواهد شــد خدمات بهتری ارائه شــود. در 
حقیقت در مــورد ارائه خدمات به مادران 
و کــودکان عــلاوه بــر بوســتان های بــزرگ 
مقیاسی که برای بانوان ساخته شده بخش 
مادر و کودک در بوســتان های محله ای در 

نظر گرفته خواهد شد.
وی تأکیــد کرد: در گذشــته ۵ بوســتان ویژه 
بانــوان به صورت بزرگ مقیاس داشــتیم 
کــه دو پــارک در همیــن مقیــاس اضافــه 
شــد و ۵ پارک دیگــر در دوره جدید اضافه 
دســتور  از  تهــران  شــهردار  شــد.  خواهــد 
بــرای اختصــاص فاینانــس بــرای خریــد 

۶۳۰ دســتگاه واگــن متــرو و ۹۰۰ دســتگاه 
اتوبوس که ۸۰ درصــد تأمین مالی آنها را 
برعهــده گرفته قدردانی کــرد و گفت: باید 
از مجلــس نیز برای بودجه و مرتفع کردن 
دغدغه های بودجه شهرداری ها قدردانی 

کنیم.
اقدامــات  تشــریح  در  تهــران  شــهردار 
مدیریــت شــهری در حــوزه حمــل و نقل 
جدیــد  اتوبــوس  دســتگاه   ۱۷۵ گفــت: 
خریداری شــده که بخش عمده ای از آنها 
وارد سیســتم حمــل و نقــل شــده و تلاش 
کردیم با ترمیم مخازن گاز بخش دیگری 
از اتوبوس هــا، حداقل هایــی را برای شــهر 
تهران فراهم کنیم. در این حوزه با مضیقه 
مواجــه هســتیم. روزی که شــورای ششــم 
شکل گرفت 2 هزار و 2۵۰ اتوبوس تحویل 
شــد در حالــی که نیاز شــهر تهــران ۷ هزار 
دســتگاه اتوبوس بــود. زاکانی اظهــار کرد: 
برای سال جاری نیز ۳ هزار و 2۵۰ اتوبوس 
پیش بینــی کردیم کــه تأمیــن بودجه یک 
هزار و 2۵۰ دســتگاه اتوبــوس برای اورهال 
در بودجــه شــهرداری انجــام شــده و برای 
هزار دســتگاه توســط کمیســیون زیربنایی 
مجوز گرفته شــده تا اتوبوس هــای کمتر از 
۵ سال تولید شده خارجی وارد شوند. ۹۰۰ 
دســتگاه نیز مقــرر شــده ۸۰ درصد تأمین 
مالی شان توســط وزارت کشور انجام شود. 
به این ترتیب بالغ بر ۵ هزار و ۵۰۰ دستگاه 
خدمــت  در   ۱۴۰۱ ســال  بــرای  اتوبــوس 

شهروندان تهرانی قرار خواهد گرفت.
نیــز ۵  تاکســی  حــوزه  در  داد:  ادامــه  وی 
هزار و۶۵۰ دســتگاه نوســازی انجام شــده 
کــه بخــش عمــده ای از آنهــا وارد چرخــه 
خدمــت شــده و هــزار دســتگاه نیــز تمــام 

اقدامــات آنها انجام شــده تا بــزودی وارد 
چرخــه خدمت شــوند. بــرای ۷ خط مترو 
نیــز 2 هــزار و ۵۰۰ واگــن نیــاز اســت که در 
حــال حاضر هــزار و۵۰۰ واگن وجــود دارد 
که ۳۶۰ واگن از مدار خارج شدند. دو سوم 
واگن هــای موجود نیز بــه اورهــال دارد که 
امیدواریم این اورهال برای واگن ها هر چه 
زودتر انجام شود. بر اساس مصوبه شورای 
شهر تهران نرخ کرایه و بلیت وسایل حمل 
و نقــل عمومــی در ســال جاری 2۵ درصد 
افزایش خواهد داشــت که براساس اعلام 
فرمانــداری تهــران از اول اردیبهشــت این 

افزایش اعمال خواهد شد.
بر اســاس مصوبــه شــورای شــهر تهــران، 
نرخ کرایه خطوط اتوبوســرانی شهر تهران 
به طــور متوســط 2۵ درصــد در ســال ۱۴۰۱ 
افزایش می یابد؛ اما از آنجایی که در برخی 
خطوط مبلغ کرایه خرد و نامتناسب است 
مقرر شــد که به آنها اجازه داده شــود که تا 
ســقف حداکثــر ۳۵ درصد افزایــش کرایه 
داشــته باشــند تا نرخ کرایه متناسب و رند 

شــود. در این میان البته نرخ کرایه خطوط 
مینی بوســرانی هم در سال جدید ۱.2 نرخ 
کرایه خطوط اتوبوسرانی آن هم بر مبنای 

طول خطوط تعیین شده است.
همچنین طبق مصوبه شــورا مقرر شد که 
افزایش نــرخ کرایه انواع تاکســی همچون 
اتوبوس در شــهر تهران نیز در ســال ۱۴۰۱، 
به طور میانگین 2۵ درصد و تا ۳۵ ســقف 
درصــد نســبت به نرخ هــای پایــه مصوب 

سال ۱۴۰۰ افزایش یابد.
براین اساس نرخ بلیت متروی تهران هم 
بــرای ســال آتی بــا 2۵ درصــد افزایش در 
شــورای اســلامی شــهر تهران بــه تصویب 
رسید که نرخ بلیت خط تک سفره 2۵۰۰، 
بلیــت تــک ســفره حومه)خــط ۵( ۱۵۰۰ 
تومان، تک ســفره هشــتگرد ۷۵۰۰ تومان 
و بلیت تک سفره فرودگاه امام خمینی۱2 

هزار و ۵۰۰ تومان خواهد بود.
این درحالی است که این مبالغ برای بلیت 
تک ســفره است و بلیت های مدت دار نیز 

براساس مبلغ پرداختی، شارژ می شود.

در اولین جلسه شورای شهر تهران در 1401 مطرح شد؛

احداث۵پارکویژهبانواندرتهران
افزایش نرخ کرایه و بلیت وسایل حمل و نقل عمومی از اول اردیبهشت
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وزیر علوم،تحقیقات و فناوری در پاسخ به »ایران«:

بسترآموزشمجازیدرآیندهدستجامعهعلمیرابازترمیکند
وزیــر علوم، تحقیقات و فناوری در گفت و گو با »ایران« 
دربــاره اینکــه بعــد از شــروع آمــوزش حضــوری، آیا از 
زیرســاخت آمــوزش آنلایــن در کنار آمــوزش حضوری 
اســتفاده خواهــد شــد و بیشــترین بهــره از ایــن فضا در 
چه حوزه ای اســت؟ بیان کرد: ما به بســترهای آموزش 
مجــازی و آنلاین که برای تولیــد آنها تلاش های زیادی 
شــده جهت اســتفاده در برنامه های امــروز و همچنین 
آینــده نیازمندیــم. زلفــی گل در ادامــه تأکیــد کــرد: در 
برخی مواقع اســتفاده از بستر آموزش مجازی و آنلاین 
حتماً لازم و کاربردی است، به عنوان مثال بستر مجازی 
برای برگزاری جلســات دفاع از رساله ها و پایان نامه ها، 
برگــزاری همایش های بین المللــی، همایش های ملی 

و... می تواند  مورد استفاده قرار بگیرد.
وی توضیــح داد: وقتی قرار اســت یــک همایش ملی 
برگــزار کنیم، این نظرســنجی از افــراد صورت خواهد 
گرفت کــه آیا آنها تمایل دارند به شــکل حضوری در 
همایش شرکت کنند یا مجازی؟ قطعاً هزینه شرکت 
در همایــش به صــورت حضــوری با مجــازی متفاوت 
خواهــد بود. ایــن امکانات یک شــرایط ویــژه را ایجاد 

کــرده کــه دســت سیســتم و جامعــه علمــی را بــرای 
فعالیت بیشتر باز می کند.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در پاسخ به این سؤال 
که وضعیــت خوابگاه ها آیا برای حضور دانشــجویان 
در  دانشــجویان  حضــور  گفــت:  اســت،  تأییــد  مــورد 
خوابگاه ها به شرایط خود خوابگاه ها و اتاق ها بستگی 
دارد. حتمــاً رؤســای دانشــگاه ها به دانشــجویان نگاه 
پــدر فرزنــدی دارنــد و شــرایطی را که بــرای فرزندان 
خودشــان مهیــا می کنند برای دانشــجویان نیــز مهیا 
کرده و ســعی دارنــد خوابگاه ها را به گونــه ای آماده و 
فراهم کنند که در حد و  شأن دانشجویان عزیز باشد.

زلفــی گل دربــاره شــرایط آمــوزش دانشــجویانی کــه 
بیمــاری زمینــه ای دارنــد و موفــق بــه تزریق واکســن 
نشــده اند، گفت: ایــن موضوعات، جزو مــوارد خاص 
اســت و بایــد بــرای آن کاری کــرد. بایــد دیــد کــه هــر 
دانشــگاهی بــا توجه به رشــته هایی کــه دارد؛ چه نوع 
شــرایطی را می توانــد برای دانشــجویان خــاص خود 
فراهــم کنــد. در نتیجه ایــن مورد خاص اســت و باید 

مورد بررسی قرار بگیرد.


